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Exodus mladých atletů za moře. Mnozí zapadnou
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Lepší vzdělání, atraktivní položka v životopise, zkušenosti do života. To jsou důvody, proč čím dál víc mladých atletů míří za studiem do zámoří. Není to ale v
rozporu se sportovním růstem českých nadějí? V tuzemsku zatím převládá názor, že atletické talenty se lépe rozvíjejí doma. 

V posledních letech jde o sílící 
trend. Řada českých atletů odchází po maturitě na americké univerzity. Hlavní důvod je zřejmý – za oceánem zřejmě získají lepší vzdělání. V jejich životopise
může mít název školy z USA větší váhu. 
V atletické komunitě se o tom ale živě diskutuje a existují dva protichůdné pohledy. Zdá se, že v Česku převládá konzervativnější, ale svým způsobem i
pochopitelný názor, který se opírá o přesvědčení, že sportovní růst závodníka se v Americe obvykle nerozvíjí tak, jako kdyby mladý sportovec pokračoval v
Česku. 
Letos osmnáctiletí atleti, jako například běžkyně Lurdes Gloria Manuel nebo vícebojař Tomas Järvinen, na sebe v nedávné době upozornili výbornými výkony –
mimo jiné se stali juniorskými mistry světa. Příští rok se budou před zkouškou z dospělosti rozmýšlet, jak skloubit sport s vysokou školou. 

MAJÍ TO VE VLASTNÍCH RUKOU 

„Nikomu nebráníme, jakou si vybere školu. Kdo chce prožít americkou univerzitní zkušenost, má možnost. Naši přední atleti tam ale představují průměr.
Nedostanou se na nejlepší univerzity. Dotyčný proto musí počítat, že pokud se u něj atletika dostane na druhou kolej, přestaneme do něj investovat,“ prohlásil
pro Deník František Ptáčník, vedoucí sekce atletiky ve vysokoškolském sportovním centru Victoria. 
To si podle něj každý, kdo chce odejít do USA, musí ujasnit. „Za mě je studium za mořem a získání jazykových znalostí na výši. Do života to mladým závodníkům
určitě hodně dá, ale po sportovní stránce je to z mých zkušeností horší. Někteří atleti tam zapadu. Kdyby tam 
dešel top český 
atlet, třeba by 
se na univerzitu s kvalitním sportovním programem dostal. 
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Jenže to jsme 
zatím nezaznamenali,“ pokračoval. 
„Z těch, co tam studovali, šla velká většina výkonnostně dolů. Obvykle všechny disciplíny trénuje jeden trenér. Otázkou pak je, na co je zaměřený. Od lidí, kteří
se z Ameriky vrátili, jsem například slyšel, že místo běhání čtyřikrát týdně posilovali, nebo se stalo, že se vrátili s nadváhou,“ poznamenal bývalý úspěšný
sprinter, který je už dlouhých 37 let držitelem českého halového rekordu na šedesát metrů. 
Nejznámější příkladem v USA studující atletky je reprezentantka na 400 metrů a medailistka z mládežnických šampionátů Barbora Malíková. Na Virginia Tech
University studuje industriální design, ale i ona zaznamenala pokles výkonnosti. Ten byl zřejmě způsobený zdravotními problémy, ale naskýtá se otázka, jak by
se její kariéra vyvíjela, kdyby zůstala doma. 

KAM PŮJDE MANUEL? JE TO FIFTY FIFTY 

Na stejné trati závodí zmíněná Lurdes Gloria Manuel, česká jednička na této trati, která na seniorském ME v Římě skončila čtvrtá ve skvělém osobním rekordu
50,52 a v závěru sezony urvala v Limě světový juniorský titul. V nedávném rozhovoru pro Deník přiznala, že možnost odchodu do USA a pokračování doma vidí
padesát na padesát. 
„Jedná se o obrovský talent, ale nikam ji tlačit nebudeme. Je to zodpovědná mladá slečna. Amerika ji láká, ale rozhodne se sama,“ sdělil Ptáčník k plánům
hvězdičky z Tábora, která patří do vysokoškolského centra Victoria. 
„Má velkou perspektivu i díky tomu, že její trenéři přizpůsobují zátěž postupnému vývoji. Jestli se rozhodne odejít do Ameriky, budeme to respektovat, ale pokud
by chtěla zůstat v Česku, zajistíme jí studium, jaké si vybere. I kdyby šlo o soukromou školu, rezort a svaz jí zaplatí školné, aby se mohla rozvíjet v prostředí, na
jaké je zvyklá,“ ujistil.
„Od lidí, no o kteří se z Ameriky vrátili, jsem například slyšel, že místo běhání čtyřikrát týdně posilovali, nebo že se vrátili s nadváhou.“ František Ptáčník
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Rychlé Běchovice. Ze souboje českých olympioniček vyšla vítězně Hrochová
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/FOTOGALERIE/ K překvapení nedošlo. Na jediný velký otazník - která ze dvou českých maratonkyň z letních OH se ozdobí titulem - našla v pověstném kopci
odpověď Tereza Hrochová. V rámci 128. ročníku slavného závodu Běchovice-Praha se stala mistryní ČR v silničním běhu. V mužích vyhrál už počtvrté v řadě
Martin Zajíc, jemuž chyběla jediná vteřina k pokoření půlhodinové hranice.

Ráno bylo takřka mrazivé, ale vytrvalci se brzo rozehřáli, i když je o svižnější tempo na trati dlouhé 10 031 metrů připravil nepříjemný vítr. Přesto se běželo
rychle. Atletka Škody Plzeň ovládla tradiční Běchovice v českém traťovém rekordu 33:12 a obhájila loňský primát.
V souboji s trojnásobnou vítězkou Moirou Stewartovou byla Hrochová v cíli dřív o šestnáct sekund. Vytrvalkyně Spartaku Praha 4, kterou v minulých dnech
oslabila nemoc, také zaznamenala kvalitní čas 33:27 a k třem titulům z let 2020-2022 přidala stříbro.
Rozhodovalo se v náběhu na Hrdlořezák
Od začátku bylo jasné, že se bude rozhodovat jen mezi touto dvojicí. Ke klíčovému okamžiku došlo v pověstném hrdlořezském stoupání. Hrochová pak vedení
udržela a soupeřku připravila i o nejlepší běchovický výkon české běžkyně, který držela Stewartová časem 33:24 z roku 2021.
„Bylo to sakramentsky těžký závod. Jsem hodně spokojená, ale je to pro mě docela i velké překvapení,“ přiznala na stránkách ČAS šestadvacátá žena
olympijského maratonu v Paříži.
„Neměla jsem velká očekávání. Už je konec sezony, příprava nešla stoprocentně, takže jsem závod brala jen jako tradiční zakončení sezony,“ pokračovala
Hrochová, která si vlastní traťové maximum z minulého roku si vylepšila o 29 vteřin.
Čtyřnásobný vítěz myslel na rychlejší čas
Brněnský vytrvalec Zajíc vyhrál jednoznačně. Druhý v cíli na žižkovské Pražačce René Sasyn za ním zaostal o 51 vteřin. Nyní už čtyřnásobný běchovický král po
závodě litoval, že nedokázal zrychlit natolik, aby vítězný čas začínal dvojkou.
„Byl znát hodně vítr a také to, že jsem v závodě neměl vyrovnaného soupeře. Na pětce jsem byl o deset sekund pomalejší. Tam to scházelo. Kdyby byla větší
rezerva, tak to bylo pod třicet minut,“ krčil rameny.
Zrychlit se snažil i v úplném závěru, ale půlhodinová hranice odolala. „Už bylo pozdě. Měl jsem za to vzít o něco dřív. Je to škoda… Cílím na rychlý čas, abych se
dostal na velké mezinárodní akce,“ dodal závodník Univerzity Brno.
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Házená

Kuxová s pěti góly dotáhla český tým k vítězství nad Islandem v Chebu
sokolovsky.denik.cz | 29.09.2024 | rubrika: Házená | autor: Daniel Seifert | URL

České házenkářky zvítězily v druhém utkání turnaje O Štít města Chebu nad Islandem 26:21, čímž si zajistily konečné druhé místo.

Zápas začal v chebské D-produkt Aréně vyrovnaně, ale od 10. minuty, kdy byl stav 5:5, začala česká obrana excelovat a umožnila soupeřkám vstřelit pouze tři
branky v dalších dvaceti minutách. České hráčky naopak dominovaly a první poločas skončil 14:8 v jejich prospěch.
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„Jsem velmi spokojen s prací v obraně. Pokračovali jsme tam, kde jsme začali v utkání s Polskem. Mladé hráčky mi dělají ohromnou radost, ale samozřejmě si
vážím i dalších,“ chválil po utkání své svěřenkyně hlavní trenér české reprezentace Bent Dahl.
Ve druhé polovině zápasu pokračovaly Češky v ofenzivním tlaku a po čtyřech rychlých gólech vedly 19:8. Island sice mírně dotáhl, ale český tým si vedení udržel
až do konce zápasu. Mezi nejúspěšnější střelkyně českého týmu patřily Kuxová s pěti góly, Cholevová se čtyřmi a Stříšková se třemi. Na straně Islandu byla
nejúspěšnější Albertsdóttir se sedmi góly.
„Brankářky chytaly skvěle, myslím, že se jejich úspěšnost pohybovala kolem padesáti procent. Je to ale samozřejmě také součástí defenzivy. Holky ukázaly, že to
chtěly, a to pro nás byla největší zkouška,“ doplnil k utkání Dahl. Celkově ovládlo jubilejní padesátý ročník Polsko, Česko bralo druhé a Island třetí místo.
O Štít města Chebu
Česko – Island 26:21 (14:8). Česká republika: Kudláčková, Novotná, Wizurová – Königová, Stříšková 4, Kordovská 1, Andrýsková, Šustáčková 2, Desortová 3,
Stellnerová 3, Kuxová 5, J. Franková 1, Smetková 2, A. Franková, Kovářová, Jestříbková, Cholevová 4, Eksteinová 1. Island: ?orsteinsdóttir, Jacobsen 3,
Stefánsdóttir 1, Albertsdóttir 7, Renötudóttir, Elíasdóttir 1, Sigur?ardóttir, E. R. Magnúsdóttir 1, Sturludóttir, Jónsdóttir 1, D. D. Magnúsdóttir, Björnsdóttir 2,
Hagalín, ?orkelsdóttir 4, Ásmundsdóttir 1.
Konečné pořadí: 1. Polsko, 2. Česko, 3. Island
Foto:
Češky pokořily Island a v Chebu braly druhé místo.
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Neuvěřitelná jízda Muchové. V Pekingu drtí soupeřky rozdílem třídy
sport.cz | 30.09.2024 | rubrika: Tenis | autor: Pavel Novotný | URL

Že má potenciál na to, měřit se s absolutní tenisovou elitou, to není pro tenisové experty vůbec nic nového. Karolíně Muchové chybí maličkost - zdraví. To
naštěstí na probíhajícím turnaji v Pekingu olomoucké rodačce drží a soupeřky to poznávají na vlastní kůži. Dvojnásobná semifinalistka US Open je zde již v
osmifinále kam prošla ve stylu velké šampionky.

V suchém triku. Tak by se s jistou dávkou nadsázky dala nazvat dosavadní jízda Karolíny Muchové tisícovkovém turnajem v Pekingu. Česká tenistka totiž po
spanilém tažení do semifinále US Open v žádném případě nedává nohu z plynu. Naopak, ještě sešlapuje pedál. Za tři odehraná utkání v čínském hlavním městě
poztrácela během šesti odehraných setů nicotných deset her! 
A soupeřky z druhé kategorie rozhodně nebyly. Ruska Blinkovová, 41. hráčka světa Číňanka Yuan a naposledy přemožitelka Barbory Krejčíkové z prvního kola
Rumunka Cristianová. Všechny tři si mohly nechat o případném triumfu nad Českou jen zdát. „Nejdramatičtější“ zápas sehrály poslední dvě jmenované, každá z
nich uhrála na Češku čtyři hry. 
Tažení Muchové je o to neuvěřitelnější, že se letos v červnu vrátila na kurty po devítiměsíční přestávce. Od US Open tak vyhrála osm z devíti odehraných duelů.
A je velmi reálné, že můžou přibýt další. 
Poklonu během posledního grandslamového turnaje roku vysekl Češce i legendární Mats Wilander. „To, že jste výjimečný, se ukáže tak, že jste připravený
reagovat na mimořádné události. A Muchová taková je. Stejně tak to má Novak Djokovič nebo Rafael Nadal,“ poklonil se Muchová slavný Švéd. A zdaleka nebyl
sám. 
A jízda české tenistky zdaleka končit nemusí. V boji o čtvrtfinále bude čelit 79. hráčce světa Španělce Bucsaové. Muchová je navíc v Pekingu ve hře i v deblu, kde
je spolu s hvězdnou Španělkou Badosaovou také v osmifinále. 
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